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 قبل از هر چیزی بهتر است در مورد 
تیم ماینتس صحبت کنیم. ماینتس 
این فصل خیلی خوب نتیجه گرفت 

و توانست به میانه جدول برسد. چه 
هدفی را در این فصل دنبال می کنید؟

درســت اســت مــا در جــدول شــرایط خوبــی 
داریــم و بازی هــا را خــوب شــروع کردیــم. 
وقتــی جــدول را نگاه می کنیــد، ماینتس الان 
۱۱ امتیــاز از ۷ بــازی دارد کــه نشــان می دهــد 

شــروع خوبــی داشــتیم. البتــه مــا مربیــان و 
بازیکنــان بخوبــی می دانیــم بایــد تلاش مــان 
را بیشــتر کنیــم و بهتــر بــازی کنیــم تــا بــاز هم 
ببریــم و ایــن رونــد خــوب ادامــه دار شــود. ما 
بایــد خیلــی کار کنیــم تــا بــزرگ بمانیــم. اگــر 
شــانس داشــته باشــیم همین طــور بمانیــم 
یــا بهتــر شــویم. همیشــه تــلاش می کنیــم 
تــا بهتــر از قبــل باشــیم. در مــورد هدف مــان 
هــم نمی توانــم بگویــم دنبــال ســهمیه لیــگ 
اروپــا هســتیم چــون بوندس لیــگا خیلــی 
قــوی اســت. ۷ ســال پیش خیلی خــوب بازی 
کردیــم و هفتــم شــدیم. الان راحــت نیســت 
ششــم شــویم و به یورو لیگ یا چمپیونز لیگ 
برســیم. مــا تمــام هدف مــان ایــن اســت کــه 
بهتــر شــویم و شــانس داشــته باشــیم تــا آخر 

جــدول خــوب دیــده شــویم.
 اما تا الان خیلی خوب کار کردید و شاید 

بتوانید ششم شوید و به لیگ اروپا 
برسید!

جــزو ۶ تیــم شــدن در بوندس لیــگا خیلــی 
ســخت اســت. ۲ سال پیش این تیم ۶ امتیاز 
داشــت و کــم مانده بــود برویم لیگ ۲. خیلی 
کار کردیــم کــه نرویــم لیــگ ۲ و بتوانیم خوب 
فوتبــال بــازی کنیــم. آدم نباید یــادش برود از 
کجا شــروع کــرده. همه می خواهیــم به لیگ 

اروپــا برویــم اما بایــد پله پله بــالا برویم.
 با وجود اینکه شما و الکساندر نوری 

به عنوان مربی در بوندس لیگا خودی 

نشان دادید اما در سال های اخیر 
بازیکنان ایرانی در آلمان و اروپا کم 

شدند. فکر می کنید دلیل این مسأله چه 
می تواند باشد؟

یکــی از دلایلــی کــه بازیکنــان ایرانــی قبــلاً 
در آلمــان و اروپــا زیادتــر بودنــد، ایــن بــود 
کــه بازیکنــان آســیایی را از نزدیــک زیــر نظــر 
می گرفتنــد و بازی هــا را نــگاه می کردند. الان 
شــرایط فــرق کــرده و بــا ویدیــو کار می کننــد. 
فیلــم گرفتــن از همــه چیــز مهم تــر اســت اما 
دیگــر کــم پیــش می آیــد مثــل قبــل بازیکنان 
ایرانــی را خــوب نــگاه کننــد و جوان هــا را 
ببیننــد. وقتــی بازیکنــی خــوب می شــود کــه 
تــازه می توانــد در لیگ قهرمانان آســیا خودی 
نشــان دهــد. آن موقــع هــم خیلــی دیــر و 
آمــدن بــه اروپا ســخت اســت. بــرای آمدن به 
بوندس لیگا باید اســتعداد ایرانی را پیدا کرد. 
نــه بازیکنــی که دیگر ســنش بــالا رفته و حالا 
می خواهــد خــودی نشــان دهــد. دلیــل دوم 
هــم اینکــه فکــر می کنــم فوتبــال کلاً عــوض 
شــده. قبلاً خیلی بازیکنان در آلمان بودند از 
جملــه علی دایی، مهدی مهدوی کیا، خداداد 
عزیــزی، کریــم باقــری، وحیــد هاشــمیان 
و...، الان فوتبــال پیشــرفته تر شــد و شــرایط 
بــرای جــذب متفــاوت. الان اگــر بخواهنــد 
بازیکنی را بیاورند می خواهند ببینند بازیکن 
چــه توانایی هایــی دارد و ایــن اطلاعــات را 
نمی تواننــد پیــدا کننــد. بازیکــن ایرانــی هــم 

زمــان می برد در این سیســتم بیاید و کار کند 
تــا شــرایط را متوجــه شــود.

اما سردار آزمون خیلی خوب توانست 
به بوندس لیگا برسد و خوب هم کار کند.

درست است. من سردار را خوب می شناسم 
و چنــد هفتــه پیش با لورکوزن بازی داشــتیم 
کــه باختیــم. بعــد از آن چنــد بــار ســردار را 
دیــدم. واقعــاً پســر گلــی اســت. ســردار وقت 
لازم را داشــت کــه بــه فوتبــال آلمــان برســد 
و بدانــد فوتبــال اینجــا چطــوری اســت چــون 
از روســیه آمــد. روســیه بــه آلمــان نزدیک تــر 
اســت و دیــدن بازی هــای آنجــا بــرای آلمــان 
راحت تــر. درســت اســت کــه ســردار از ایران 
بــه اروپــا  آمــده اما فکــر می کنم او در روســیه 
بزرگ شــده و از ۱۵، ۱۶ ســالگی در این کشــور 
بود و در آنجا بازی کرده. برای همین شــرایط 
ویــژه هســت و راحت تــر توانســت خــودش را 
در بوندس لیــگا پیــدا کنــد و این طــور کــه جلو 
مــی رود پیشــرفت بهتــری خواهد داشــت. او 
می دانــد چطــور بایــد کار کنــد و مربــی چــه 
می خواهــد. اینهــا را بتدریــج بهتــر هــم یــاد 
می گیــرد و مطمئنــم خیلــی زودتــر از انتظــار 

هــم موفــق می شــود.
 یعنی به تیم های بزرگتر می رسد؟

لورکــوزن یکی از تیم های بزرگ آلمان اســت. 
بایــرن، لورکــوزن، لایپزیــگ و دورتمونــد، 
تیم های بزرگ آلمان هستند و الان مهم این 
است که سردار بیشتر بازی کند و بیشتر گل 

بزنــد. او خــوب کار می کنــد و همــه چیــز برای 
اینکــه یــک بازیکــن بــزرگ در بوندس لیــگا 

شــود، مهیــا اســت و باید جلــو برود.
 آشنایی با سردار آزمون به همان بازی با 

لورکوزن برمی گردد؟
من با مدیر برنامه های ســردار آشــنا بودم اما 
خود او را برای اولین بار در همان بازی دیدم.

 بعد از آن هم ظاهراً چند بار همدیگر را 
دیدید و دوستان صمیمی شدید؟

بلــه، درســت اســت. یک هفته پیــش هم که 

 بابک کیهان فر: سرمربیگری تیم ملی ایران؟
 چرا که نه!
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 است

تیــم ماینتــس ایــن فصــل در بوندس لیگا موفق عمل کرده و توانســت بــه یک امتیازی 

بایــرن مونیــخ برســد. البتــه این اختلاف کم امتیاز به دلیل نتایــج ضعیف بایرن هم بود 

اما بابک کیهان فر، مربی ایرانی ماینتس معتقد اســت تیمش این فصل شــروع خوبی 

داشــت و بایــد بــه تلاش خــود ادامه دهند تا بتواننــد این روند را دنبــال کنند. کیهان فر 

که متولد ماینتس اســت و از ۵ ســالگی وارد این تیم شــد، خیلی زود و در ۲۴ ســالگی 

بازیکــن- مربــی شــد. البتــه ایــن مربــی جــوان، در ابتــدا مربیگــری اش را بــا تیــم زیر ۱۹ 

ســاله های گونزنهایم شــروع کرد و در همان تیم هم به عنوان بازیکن حضور داشــت. 

اگرچــه ایــن کار بــرای بابــک ســخت بــود امــا علاقه بــه فوتبال کمــک کرد بتوانــد موفق 

باشــد و روز بــه روز بهتــر شــود. علاقــه ای که از جام جهانــی ۱۹۹۰ و قهرمانی آلمان در آن 

رقابت هــا شــروع شــد. جایــی کــه تیــم آلمان موفق شــد با پنالتــی برمه از ســد آرژانتین 

بگــذرد و جــام قهرمانــی را بــالای ســر ببــرد. علاقــه بابک کیهان فر بــه فوتبــال روز به روز 

بیشــتر شــد تا حالا تلاش بیشــتری برای پیشــرفت داشــته باشــد. کیهان فر می خواهد 

آنقدر پیشــرفت کند که بتواند روزی ســرمربی تیم ملی ایران شــود. ســرمربی تیمی که 

بــه خاطــر پــدر و مــادرش همیشــه در قلبــش جــا داشــته و دارد. بابک کیهان فــر، مربی 

ایرانی ماینتس که به ۴ زبان زنده دنیا یعنی آلمانی، فارســی، ترکی و ایتالیایی مســلط 

است، برنامه های بزرگی در سر دارد و تلاش می کند خیلی زود به آنها برسد. کیهان فر 

در مورد شــرایط ماینتس، اهداف خودش، وضعیت تیم ملی ایران، دوســتی با ســردار 

آزمــون و مهــدی مهدوی کیــا، افت بایرن مونیخ در این فصــل بوندس لیگا، جام جهانی 

قطــر و... صحبت هــای جالبی دارد.

سمیرا شیرمردی
@ samira.shirmardi

یکی از دلایلی که بازیکنان 
ایرانی قبلاً در آلمان و اروپا 
زیادتر بودند، این بود که 

بازیکنان آسیایی را از نزدیک 
زیر نظر می گرفتند و بازی ها 

را نگاه می کردند. الان شرایط 
فرق کرده و با ویدیو کار 
می کنند. فیلم گرفتن از 

همه چیز مهم تر است اما 
دیگر کم پیش می آید مثل 

قبل جوانان ایرانی را ببینند. 
وقتی بازیکنی خوب می شود 

که تازه می تواند در لیگ 
قهرمانان آسیا خودی نشان 

دهد. آن موقع هم خیلی دیر 
و آمدن به اروپا سخت است. 

ZOOM


